



探测器安全着陆风险评估与敏感性分析

李涛, 杨军, 费思邈*

北京航空航天大学 可靠性与系统工程学院, 北京 100191

Risk assessment and sensitivity analysis of detector safety landing

Li Tao, Yang Jun, Fei Simiao*

School of Reliability and Systems Engineering, Beijing University of Aeronautics and Astronautics, Beijing 100191, China

摘要

参考文献

相关文章

Download: [PDF \(380KB\)](#) | [HTML 1KB](#) | Export: [BibTeX](#) or [EndNote \(RIS\)](#) | [Supporting Info](#)

摘要 探测器安全着陆是行星探测的关键环节,而目前着陆成功率偏低,进行安全着陆风险研究有着非常现实的工程需求.为此,首先分析探测器结构与着陆方式,梳理行星表面影响安全着陆的主要因素,明确着陆安全判据,然后基于蒙特卡罗思想,模拟行星表面地貌和探测器着陆方式,给出了探测器在盲降下安全着陆概率估计的仿真方法.在此基础上,考虑探测器尺寸和着陆区域面积,对探测器安全着陆概率进行敏感性分析,结果表明探测器的尺寸对安全着陆概率有显著影响.

关键词: 探测器 着陆 风险评估 敏感性分析

Abstract: Safe landing of detector is the key of planetary exploration, but the success probability of landing is still low, and the study of landing risk is very important in practical engineering. The detector-s structure and landing way were analyzed, and the main influence factors of the safety landing were concluded, then the criterions of safe landing were given. Based on Monte Carlo theory, the planet surface landform and detector landing way were simulated, and the probability of safety landing under blind landing was given by simulation method. Furthermore, consider the detector size and landing area, the sensitivity analysis of the probability of safety landing was carried out, and the results show that the detector size has significant influence on the probability of safety landing.

Keywords: detector landing risk assessment sensitivity analysis

Received 2010-07-12;

Fund:

国家自然科学基金资助项目(11001005); 中央高校基本科研业务费专项资金资助(领航基金)(YWF-10-01-A11)

About author: 李涛(1984-),男,河北武安人,硕士生,buaatao@163.com.

引用本文:

李涛, 杨军, 费思邈. 探测器安全着陆风险评估与敏感性分析[J] 北京航空航天大学学报, 2011, V37(11): 1461-1464

Li Tao, Yang Jun, Fei Simiao. Risk assessment and sensitivity analysis of detector safety landing[J] JOURNAL OF BEIJING UNIVERSITY OF AERONAUTICS AND A, 2011, V37(11): 1461-1464

链接本文:

<http://bhxb.buaa.edu.cn//CN/> 或 <http://bhxb.buaa.edu.cn//CN/Y2011/V37/I11/1461>

Service

- ▶ [把本文推荐给朋友](#)
- ▶ [加入我的书架](#)
- ▶ [加入引用管理器](#)
- ▶ [Email Alert](#)
- ▶ [RSS](#)

作者相关文章